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BRG.0002.01.2021 

Protokół Nr XXI/2020 

z obrad sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 9 lutego 2021 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obradom XXI sesji Rady Gminy przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani 

Wiesława Posadzy. Z ogólnej liczby 15 radnych Rady Gminy Dąbrowa Biskupia obecnych 

w chwili rozpoczęcia sesji było 13 radnych. 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

 radna Aneta Ebekozien 

 radny Tomasz Wronecki 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Juchacz Przemysław – Adwokat 

5. Szczukowska Iwona – starszy inspektor ds. ewidencji ludności, zarządzania 

kryzysowego, obrony cywilnej i wojska 

6. Pomianowski Grzegorz – Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek 

Oświatowych w Dąbrowie Biskupiej 

7. Staniszewski Adam – Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej 

8. Ratajczak Marcin – Komendant Powiatowy Policji w Inowrocławiu 

9. Taraszka Ireneusz – Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Inowrocławiu 

10. Kacprzak Damian – Dzielnicowy Gminy Dąbrowa Biskupia 

11. Gadaliński Piotr – inspektor ds. gospodarki nieruchomościami, rolnictwa i ochrony 

przyrody 

12. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Porządek obrad XXI sesji rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

1. Otwarcie XXI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Powołanie Komisji uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy. 

7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy między sesjami. 

8. Bezpieczeństwo i przeciwdziałanie przestępczości na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

9. Ochrona przeciwpożarowa. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Dąbrowa 

Biskupia za rok 2020. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2021 rok. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2021-2033. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Ad. 1. Otwarcie XXI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia Pani Wiesława Posadzy oznajmiła, że zgodnie 

z listą obecności w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec statutowego składu Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia wynoszącego 15 radnych stanowi quorum upoważniające do 

kontynuowania obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.  

Przewodnicząca Rady Gminy o godz.09:00 otworzyła XXI sesję słowami „Otwieram XXI sesję 

Rady Gminy Dąbrowa Biskupia”. Powitała Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, Sekretarz 

Gminy Panią Marzenę Gustaw, radnych, Radcę Prawnego Pana Przemysława Juchacza, 

zaproszonych gości i wszystkich obecnych pracowników urzędu gminy. 

Następnie Radna Wiesława Posadzy zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy są propozycje 

zmian do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Nie było wniosków, a porządek sesji został przez radnych przyjęty.  

Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby sekretarzem obrad XXI sesji Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia została radna Ilona Szczęsna. 

Po wyrażeniu zgody przez radną przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Wybór radnej Ilony Szczęsnej na sekretarza obrad. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 09 lutego 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Ebekozien Aneta nieobecna 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Herrmann Cecylia ZA 

6 Kaszliński Jakub ZA 
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7 Kołodziej Piotr ZA 

8 Posadzy Wiesława ZA 

9 Roszak Joanna ZA 

10 Rybczyński Adam ZA 

11 Szczęsna Ilona ZA 

12 Szulc Igor ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowska Agnieszka ZA 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

Radni jednogłośnie, 13 głosami "za" przyjęli kandydaturę radnej Ilony Szczęsnej na 

sekretarza obrad. 

Ad. 3. Powołanie Komisji uchwał i Wniosków. 

Radna Wiesława Posadzy zaproponowała do Komisji Uchwał i Wniosków następujące osoby: 

radna Joanna Roszak - wyraziła zgodę 

radny Janusz Czarniak - wyraził zgodę 

radna Renata Gawrysiak - wyraziła zgodę 

Następnie radni przystąpili do głosowania. 

głosowanie Powołanie Komisji uchwał i Wniosków w składzie: radna Joanna 

Roszak, radny Janusz Czarniak, radna Renata Gawrysiak 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 09 lutego 2021 r.   
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych 

głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Ebekozien Aneta nieobecna 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Herrmann Cecylia ZA 

6 Kaszliński Jakub ZA 

7 Kołodziej Piotr ZA 

8 Posadzy Wiesława ZA 

9 Roszak Joanna ZA 

10 Rybczyński Adam ZA 

11 Szczęsna Ilona ZA 
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12 Szulc Igor ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowska Agnieszka ZA 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W wyniku głosowania komisja w w/w składzie została powołana przez radnych 13 głosami 

„za”. 

Na przewodniczącego komisji wybrano radną Joannę Roszak.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

Wniosek o przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia odczytała radna 

Cecylia Herrmann, jako sekretarz obrad XX sesji Rady Gminy. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Nie wniesiono uwag do protokołu, dlatego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 09 lutego 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Ebekozien Aneta nieobecna 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Herrmann Cecylia ZA 

6 Kaszliński Jakub ZA 

7 Kołodziej Piotr ZA 

8 Posadzy Wiesława ZA 

9 Roszak Joanna ZA 

10 Rybczyński Adam ZA 

11 Szczęsna Ilona ZA 

12 Szulc Igor ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowska Agnieszka ZA 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami. 

Powyższe sprawozdanie przedstawił Pan Marcin Filipiak - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję. 
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Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy. 

Powyższe sprawozdanie przedstawiła Pani Marzena Gustaw – Sekretarz Gminy. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy między sesjami. 

Powyższą informację przedstawili odpowiednio przewodniczący komisji, za wyjątkiem 

Komisji Oświaty, Zdrowia i Sportu, gdzie sprawozdanie zostało przedstawione przez zastępcę 

przewodniczącego. 

Komisja ds. Samorządu , Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego odbyła dwa 

posiedzenia: 

19.01.2021r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Analiza wydawanych lub odmownych decyzji dotyczących wycinki drzew na terenie 

prywatnym w gminie Dąbrowa Biskupia. Pomoc dla osób starszych i samotnych w celu 

usunięcia starych i spróchniałych drzew (przy ich posesjach), stanowiących zagrożenie. 

2. Możliwość usunięcia drzew, które znajdują się w pasie dróg wojewódzkich 

i powiatowych przy polach uprawnych, stanowiące problem dla rolnika. 

3. Korzystanie z programów dot. planu gospodarki niskoemisyjnej – odnawialne źródła 

energii – „Mój Prąd”. 

08.02.2021r., na którym omawiano materiały na XXI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu odbyła jedno posiedzenie posiedzenia: 

08.02.2021r., na którym omawiano materiały na XXI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Komisja Rolnictwa i Finansów odbyła dwa posiedzenia: 

26.01.2021r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Studnia głębinowa - zaawansowanie prac, poniesione oraz planowane koszty. 

2. Działalność na rzecz pozyskiwania środków finansowych z zewnątrz za 2020 rok oraz 

plany na 2021 rok. 

Odwiert studni wykonała firma "STUDBUD", prace zostały odebrane w dniu 10.08.2020 r. 

Pozostało jeszcze wiele prac, aby móc czerpać wodę z tej studni. 

08.02.2021r., na którym omawiano materiały na XXI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych tematów. 
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Komisja Rewizyjna odbyła trzy posiedzenia:  

19.01.2021r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Kontrola wykorzystania środków gminnych w dziale Straż Pożarna za 2020 rok. 

2. Kontrola wykorzystania środków w dziale „Kultura fizyczna” za 2020 rok. 

19.02.2021r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Omówienie problemów dotyczących oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Dąbrowa Biskupia. 

2. Kontrola zadań remontowych wykonywanych przez pracowników referatu 

komunalnego (koszty i nadzór) za II półrocze 2020 roku. 

3. Kontrola wydatków i utrzymania biblioteki gminnej wraz z filiami za 2020 rok. 

4. Kontrola wpływu opłat za wywóz odpadów komunalnych za 2020 rok. 

08.02.2021r., na którym omawiano materiały na XXI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  – nie odbyła żadnego posiedzenia od ostatniej sesji. 

Ad. 8. Bezpieczeństwo i przeciwdziałanie przestępczości na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

Pan Marcin Ratajczak Komendant Powiatowy Policji w Inowrocławiu poinformował, że 

w roku 2020 na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia odnotowano 68 przestępstw, w tym 54 

przestępstwa kryminalne, do których zaliczane są przestępstwa alimentacyjne oraz 

kierowanie pojazdami w stanie nietrzeźwości. Na terenie gminy nie odnotowano żadnego 

rozboju, zabójstwa, uszkodzeniem ciała bójek i pobić. Było natomiast 6 kradzieży, 8 włamań, 

2 uszkodzenia mienia. Zatrzymano 5 osób nietrzeźwych kierujących pojazdami, których 

stężenie alkoholu we krwi wynosiło powyżej 0,5 promila. Odnotowano również dwa 

przestępstwa narkotykowe. Ogólna ilość wykrytych przestępstw wynosiła ok 60%. 

W ubiegłym roku patrole policyjne sprawdzały miejsca gdzie odbywały się kwarantanny. na 

terenie gminy nie odnotowaliśmy sytuacji, żeby kwarantanna była łamana, za wyjątkiem 

jednej osoby na samym początku pandemii. Pan Marcin Ratajczak podziękował mieszkańcom 

za sumienne wywiązywanie się z obowiązku nałożonego przez sanepid. Jeśli chodzi 

o bezpieczeństwo w ruchu drogowym, to w ubiegłym roku na terenie gminy odnotowano 

3 wypadki drogowe, czyli takie zdarzenia drogowe, gdzie pokrzywdzeni mieli naruszone 

czynności ciała powyżej 7 dni. Nie było wypadku śmiertelnego. Natomiast odnotowano 42 

kolizje drogowe. Nie odnotowano z kolei oszustwa na tzw. "wnuczka". 

Dyskusja: 

Radna Wiesława Posadzy - Mieliśmy informacje od mieszkańców odnośnie telefonów 

w sprawie wyłudzenia pieniędzy, jednak Wójt Gminy bardzo szybko zareagował i taka 
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informacja została nagłośniona za pomocą stron internetowych i innych aplikacji dostępnych 

dla mieszkańców. 

Radny Jakub Kaszliński - Wspomniano o dwóch przestępstwach narkotykowych, gdzie 

o jednym nam jest wiadomo, a ten drugi? 

Pan Marcin Ratajczak - W jednym z mieszkań znaleziono jeden woreczek środków 

zabronionych na własny użytek. 

Radny marek Świerkowski - Jaka jest wykrywalność włamań i kradzieży? 

Pan Marcin Ratajczak - Jest to na poziomie ponad 20%, jednak postępowania nie są jeszcze 

zakończone. 

Radny Marek Świerkowski - Jest to mała wykrywalność, a jednak ludzie tracą czasami 

dorobek całego życia. 

Pan Marcin Ratajczak - Mogę Państwa zapewnić, że te sprawy nie są zamykane. Wszelkie 

ślady są zabezpieczane i wracamy do tych spraw w momencie pojawienia się nowych 

okoliczności.  

Radny Marek Świerkowski - Czy nie powinna tu być większa rola dzielnicowego, rozpoznanie 

środowiska, zwiększone patrole itp., żeby przeciwdziałać takim sytuacjom, ponieważ % 

wykrywalności jest bardzo niski. 

Pan Marcin Ratajczak - Nie mamy tu do czynienia z dużym zagrożeniem przestępczością 

patrząc na ilość włamań i kradzieży. Na terenie gminy o rożnych porach są również patrole 

samochodów nieoznakowanych. Poza tym dzielnicowy współpracuje z wydziałem 

kryminalnym. Wydział kryminalny zawsze korzysta ze wskazówek wydziału prewencji. 

Wydział kryminalny w pierwszej kolejności korzysta z informacji dzielnicowego, ponieważ to 

on najlepiej zna mieszkańców na swoim terenie. 

Radna Renata Gawrysiak - Czy patrole nocne są również na naszym terenie? Czy dzielnicowy 

ma obowiązek jeździć nocą? 

Pan Marcin Ratajczak - Oczywiście, że również są patrole nocne, jednak tylko w ramach 

zadań doraźnych. Musimy pamiętać, że jeśli pojawi się wpis na Krajowej Mapie Zagrożeń, to 

patrol musi tam się pojawić i sprawdzić. W ubiegłym roku odnotowaliśmy 153 interwencje 

na terenie gminy Dąbrowa Biskupia. Dzielnicowy ma obecnie za zadanie sprawdzać 

mieszkańców na kwarantannie i nie będzie jeździł w nocy. 

Radny Marek Świerkowski - Czy nasz dzielnicowy ma pod opieką tylko naszą gminę? 

Pan Marcin Ratajczak - Dzielnicowy ma tylko gminę Dąbrowa Biskupia. jednak są okresy 

czasu jak np. czas urlopowy, gdzie ma zastępstwo na terenie innej gminy. 

Radna Renata Frontczak - Czy nasi mieszkańcy korzystają z Krajowej Mapy Zagrożeń? 
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Pan Marcin Ratajczak - Aplikacja "Krajowa mapa zagrożeń" jest aplikacją anonimową, więc 

trudno mi powiedzieć, kto to wpisuje. Możemy domniemywać, że skoro są zgłoszenia na tym 

terenie, to robią to mieszkańcy. 

Radna Renata Frontczak - Przemoc domowa, znęcanie się nad dziećmi, czy domownikami 

w ostatnim czasie jest dość głośnym tematem. Czy są podobne zgłoszenia na terenie naszej 

gminy? 

Pan Marcin Ratajczak - Zgłoszeń odnośnie przemocy domowej i tego co się działo wewnątrz 

rodziny, to w roku ubiegłym było ich 16 w formie interwencji. Część z nich, to postępowanie 

o znęcanie, natomiast postępowań przygotowawczych związanych z przemocą domową było 

5. Nie jest ich dużo, jednak muszą one być rozpatrywane przez sąd. Wszystkie sprawy 

związane z przemocą domową traktowane są priorytetowo. Jeśli jest interwencja związana 

z przemocą domową, to dyżurny wysyłając patrol sprawdza ile razy wcześniej było 

interwencji pod wskazanym adresem. W przypadku kilku zgłoszeń obligatoryjnie prowadzimy 

postępowanie wyjaśniające, żeby z własnej inicjatywy sprawdzić czy w danej rodzinie nie 

dzieje się coś, o czym nie chcą domownicy mówić, a dzięki temu unikniemy tragedii w tej 

rodzinie. 

Na koniec Pan Marcin Ratajczak poinformował, że w najbliższej przyszłości zwiększy się 

obsada pracowników, w związku z czym zwiększy się ilość patroli na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Ad. 9. Ochrona przeciwpożarowa. 

Pan Ireneusz Taraszka Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Inowrocławiu poinformował, że na terenie powiatu inowrocławskiego odnotowano 1862 

zdarzeń, w tym 428 to pożary, a 1328 to miejscowe zagrożenia. W skali kraju pożary 

stanowią ok 30% zdarzeń, które obsługują służby ratownicze. Na terenie gminy Dąbrowa 

Biskupia w roku 2020 doszło do 64 zdarzeń, jest to bardzo mała ilość w porównaniu do 

innych gmin. W Krajowym Systemie Ratowniczo Gaśniczym jest jednostka OSP Modliborzyce, 

jako jedyna z terenu gminy. Niestety w związku ze zmianą przepisów pojazdy sprowadzone z 

zagranicy po roku 2007 muszą uzyskać Certyfikat lub opinię wydaną przez Centrum Naukowo 

Badawcze z siedzibą w Józefowie. Takie samochody posiada OSP Modliborzyce i OSP 

Wonorze. Koszt takiej opinii wynosi ok. 10 000 zł. W Rozporządzeniu Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji jest wszystko uszczegółowione, jak dany samochód ma być 

przygotowany w celu uzyskania pozytywnej opinii. 

Ze względu na sytuację związaną z pandemią w roku 2020 nie udało się przeprowadzić 

żadnego szkolenia dla druhów z OSP. Jeśli chodzi o rok 2021, to wpłynęły już zgłoszenia na 

takie szkolenia, w związku z czym będą one uruchomione od 5 marca do 12 kwietnia. Te 

szkolenia mogą prowadzić druhowie, którzy mają staż minimum 5 lat działalności w straży, 

strażak PSP, który jest równocześnie druhem w OSP lub inżynier pożarnictwa. Takie osoby 

również działają na terenie gminy Dąbrowa Biskupia. Szkolenia są konieczne, po to żeby nie 
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stracić druhów, ponieważ obecnie mamy więcej sprzętu w jednostkach niż zasobów ludzkich. 

Przykładowo z OSP Modliborzyce na szkolenia zgłosiło się 6 osób. Na wyposażeniu OSP 

Modliborzyce są dwa pojazdy, z czego jeden wymaga uzyskania wspomnianej wcześniej 

opinii, natomiast drugi tylko wymiany akumulatorów i to należało by im zrobić, ponieważ 

mają bardzo dużo sprzętu ratowniczego. Należy pamiętać, że w związku ze szczepieniami 

seniorów można korzystać z pomocy OSP, jak i PSP. 

W 2020 roku zostały przyznane następujące dotacje: 

1) OSP Modliborzyce - 3200 zł,  za co kupiono obuwie strażackie gumowe 2 szt., obuwie 

skórzane 1 szt., sygnalizator bezruchu i wąż szybkiego natarcia; 

2) OSP Dąbrowa Biskupia - dotacja z MSWiA w kwocie 11628,72 zł, za co zakupiono m.in 

radiotelefon, rękawice specjalne, pompę do wody zanieczyszczonej; 

3) OSP Stanomin - 1412,30 zł, za co zakupiono obuwie strażackie skórzane, kominiarkę 

niepalną i rękawice specjalne. 

Jeśli chodzi o wyjazdy poszczególnych jednostek, przedstawia się to następująco: 

1) OSP Dąbrowa Biskupia - 28 wyjazdów, 

2) OSP Radojewice- 13 wyjazdów 

3) OSP Przybysław - 3 wyjazdy, 

4) OSP Stanomin - 34 wyjazdy, 

5) OSP Wonorze 3 wyjazdy, 

6) OSP Modliborzyce - 0 wyjazdów. 

W sprawie bezpieczeństwa, to powinniśmy kontrolować (przy obecnej pogodzie) ilość śniegu 

na obiektach, ponieważ stanowi on ogromne obciążenie dla dachu. Właściciele domów 

powinni pamiętać o tym, że mają obowiązek cztery razy w roku zaprosić kominiarza na 

przegląd przewodów wentylacyjnych - kominowych. Dobrym rozwiązaniem jest również 

zakup czujników tlenku węgla. 

Na koniec wypowiedzi Pan Ireneusz Taraszka - podziękował Wójtowi Gminy za duże 

wsparcie, kiedy to strażacy wzmacniali przez wiele godzin wał w Radojewicach.  

Dyskusja: 

Radna Renata Gawrysiak - Skąd pochodzą wspomniane dotacje dla jednostek OSP? 

Pan Ireneusz Taraszka - To są dotacje rządowe, jednostki musiały złożyć odpowiednie 

dokumenty. 

Radna Renata Frontczak - Jeśli chodzi o wspomniany obowiązek przeglądów kominiarskich, 

to czy PSP ma wgląd do tego, czy faktycznie właściciele to robią? 
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Pan Ireneusz Taraszka - My nie mamy do tego wglądu. Jednak w przypadku działalności 

interwencyjnej, jeśli strażacy zostaną wezwani do tego typu zdarzenia, to kierujący 

działaniem ratowniczym wydaje postanowienie przekazania miejsca działaniem ratowniczym 

i obliguje właściciela do przedstawienia ekspertyzy kominiarskiej. Bez tego dane urządzenie 

grzewcze jest wyłączone z eksploatacji. 

Radna Renata Frontczak - Czy jest "światełko w tunelu", że OSP Modliborzyce zaczną 

funkcjonować? 

Pan Ireneusz Taraszka - Druhowie mają chęć działania, prośba tylko żeby ich wesprzeć 

w zakupie akumulatorów do tego mniejszego samochodu. Co do tego większego samochodu, 

to wiem, że są prowadzone rozmowy oaz przygotowywania samochodu do wystąpienia 

o niezbędną opinię. Samochód musi być w pełni sprawny by uzyskać pozytywną opinię, 

ponieważ do weryfikacji samochód musi jechać ze sprzętem. 

Radny Jakub Kaszliński - Jak wiemy dwie jednostki, które prężnie działają na terenie naszej 

gminy posiadają samochody z lat 80-tych. Czy kwestie zasad zakupu, czy dofinansowania ze 

strony PSP i MSWiA zmieniły się, czy nadal gmina musi partycypować w kosztach zakupu 

takiego pojazdu?  

Pan Ireneusz Taraszka - Z pewnością gmina musi wspomóc w zakupie. Jeśli jest z Państwa 

strony jakaś propozycja, czy pomysł, to zapraszam do rozmów z Komendantem. Być może, że 

PSP wymieni jakiś samochód 7-8 letni i to też jest jakieś rozwiązanie, ponieważ jednostka 

OSP nie musi mieć zupełnie nowego samochodu. Muszę z tego miejsca pochwalić druhów z 

OSP Dąbrowa Biskupia, ponieważ rok 2020 był dla nich bardzo dobry, jeśli chodzi o czas 

wyjazdu, mobilność, czy pozytywna energia druhów. Powstał wspaniały zespół, który chce 

współpracować, chce się rozwijać i chwała druhom za to. Myślę, że OSP Modliborzyce przy 

odpowiednim wsparciu również się odbuduje. 

Radny Marek Świerkowski - Czy jednostki kupując samochody sprzed roku 2007 wiedziały 

o obowiązujących przepisach i mimo to zakupiły te pojazdy? 

Pan Ireneusz Taraszka - Te przepisy były w trakcie tworzenia i do końca OSP nie były 

świadome jakie problemy ich czekają kupując te samochody. 

Radny Janusz Czarniak - Jaka ilość obsady musi być, żeby dana jednostka mogła wyjechać do 

zdarzenia? 

Pan Ireneusz Taraszka - Zastęp to ilość ratowników od 3 do 6 osób wyposażony 

w specjalistyczny sprzęt. Musi być minimum 3 osoby, jednak pierwszy zastęp wyjeżdżający 

do zdarzenia musi mieć 3 ratowników. Natomiast jeśli dyżurny zadysponuje daną jednostkę 

OSP do pomocy, np. w celu dostarczenia wody, to może wyjechać nawet jedna osoba. W 

przypadku bezpośredniego zagrożenia życia, to możemy odstąpić od zasad uznawanych 

powszechnie za bezpieczne.  

Wójt Gminy - Wracając do OSP Modliborzyce, jeśli mają faktycznie problem z 

akumulatorami, to uważam, że nie ma żadnego problemu. Zapraszam ich do rozmowy. Na 
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terenie gminy mamy dwie jednostki, których samochody wymagają uzyskania pozytywnej 

opinii - certyfikatu, w związku z czym mamy problem, którą jednostkę wysłać jako pierwszą. 

Czy ma to być OSP Modliborzyce, czy OSP Wonorze? 

Pan Ireneusz Taraszka - Z punktu widzenia przynależności do Krajowego Systemu 

Ratowniczo Gaśniczego, to wskazane jest żeby to zrobić dla OSP Modliborzyce. 

Pan Adam Staniszewski - Osobiście nie otrzymałem informacji od OSP Modliborzyce 

o potrzebie zakupu akumulatorów, tym bardziej że zakupy dotyczące części do samochodów 

są realizowane w pierwszej kolejności. . 

Pani Iwona Szczukowska - Chciałabym powiedzieć, że temat jest już załatwiony, kierowca 

jednostki OSP Modliborzyce był u mnie i dzisiaj ktoś ma już przywieźć fakturę za te 

akumulatory.  

Radna Renata Gawrysiak - Prawda jest taka, że OSP odciążają dużo straż zawodową i dlatego 

prosimy może o większe dofinansowanie tych jednostek ze strony PSP. 

Pan Ireneusz Taraszka - Zawsze warto rozmawiać, dlatego zapraszamy do rozmów. 

Rana Renata Frontczak - Żadna nasza jednostka nie posiada defibrylatora, czy jest szansa na 

pomoc w tym temacie? 

Pan Ireneusz Taraszka - Tu jest potrzebny plan. Należy zapoznać się z wykazem sprzętu, na 

który można uzyskać dotacje i działać w tym kierunku. Uważam, że jest ten temat do 

przeskoczenia. 

Materiały przygotowane przez Pana Adama Staniszewskiego stanowią załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. Nadal w sesji uczestniczy 13 radnych.  

Ad. 10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Dąbrowa 

Biskupia za rok 2020. 

Pan Grzegorz Pomianowski – przedstawił powyższe sprawozdanie. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję. 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2021 rok. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy – otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
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Do przedstawionego projektu uchwały nie było pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem w/w uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2021 rok. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 09 lutego 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Ebekozien Aneta nieobecna 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Herrmann Cecylia ZA 

6 Kaszliński Jakub ZA 
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7 Kołodziej Piotr ZA 

8 Posadzy Wiesława ZA 

9 Roszak Joanna ZA 

10 Rybczyński Adam ZA 

11 Szczęsna Ilona ZA 

12 Szulc Igor ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowska Agnieszka ZA 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którego wynik był następujący: 13 radnych 

głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. 

Uchwała Nr XXI/174/2021 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2021 rok stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2021-2033. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy – otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie było pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem w/w uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 

2021-2033. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 09 lutego 2021 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Ebekozien Aneta nieobecna 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Herrmann Cecylia ZA 

6 Kaszliński Jakub ZA 

7 Kołodziej Piotr ZA 

8 Posadzy Wiesława ZA 

9 Roszak Joanna ZA 

10 Rybczyński Adam ZA 

11 Szczęsna Ilona ZA 
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12 Szulc Igor ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowska Agnieszka ZA 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którego wynik był następujący: 13 radnych 

głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. 

Uchwała Nr XXI/175/2021 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2021–2033 stanowi załącznik nr 12 

do protokołu. 

Ad.13. Wolne wnioski. 

Radny Adam Rybczyński - Chciałbym zwrócić się do właścicieli psów, żeby zadbali o te 

zwierzęta, zamykali je na swoich posesjach, a nie biegają luzem po całej wsi. 

Radna Renata Gawrysiak - Na prośbę mieszkańców Nowego Dworu zwracam się do 

mieszkańców, żeby trzymali swoje psy w zagrodach, ponieważ stanowią one zagrożenie dla 

uczestników drogi. 

Radna Wiesława Posadzy - Patrząc na obecną aurę pogodową, to bym wystosowała apel do 

wszystkich właścicieli psów, żeby zapewnili odpowiednie lokum dla nich, ciepłą wodę itp. 

Radna Renata Gawrysiak - Chciałabym również podziękować za dzisiejsze odśnieżanie dróg, 

nawet porą nocną. Proszę również mieszkańców, żeby sami dzwonili do urzędu jeśli widzą 

nieprzejezdne drogi, ponieważ radni nie wszystkimi drogami jeżdżą. 

Wójt Gminy - Mam sygnały od koła łowieckiego, że "bezpańskie" psy biegające przy lasach 

i  atakują zwierzynę. 

Radny Janusz Czarniak - Czy jest możliwość, żeby zrobić zdjęcie psom, które są w schronisku 

i dać sołtysom do wywieszenia na tablice ogłoszeń? Może wówczas znajdzie się właściciel lub 

osoba chętna do adopcji takiego psa. 

Pan Piotr Gadaliński - Poproszę pracownika schroniska o wykonanie takich zdjęć i roześlemy 

do sołtysów. Obecnie mamy osiem psów w schronisku. 

Radny Marek Świerkowski - Na tablicach ogłoszeń jest już tyle informacji, że zdjęcie ośmiu 

psów z pewnością się nie zmieści, dlatego lepiej umieścić je na stronie internetowej. Chyba, 

że będzie to mały format. 

Radna Renata Gawrysiak - Niech będzie umieszczone to zarówno na stronie internetowej , 

jak i na tablicy, ponieważ nie każdy korzysta z internetu.  



19 
 

Radny Igor Szulc - Jeśli znajdzie się właściciel psa umieszczonego w schronisku, czy ponosi on 

wszelkie koszty związane z jego dotychczasowym utrzymaniem psa i odłowieniem? 

Pan Piotr Gadaliński - Tak powinno być, jednak będziemy wdzięczni, że chociaż ten właściciel 

zabierze psa ze schroniska i nie będziemy ponosili dalszych kosztów. 

Radny Piotr Kołodziej - Mieszkańcy z terenów zagrożonych "ptasią grypą" dopytują się, kiedy 

te obostrzenia zostaną zniesione? 

Pan Piotr Gadaliński - O tym może zadecydować jedynie powiatowy lekarz weterynarii. 

Radny Janusz Czarniak - Czy jest możliwość określenia wieku psa dając ogłoszenie o adopcji? 

Pan Piotr Gadaliński - Jest to do zrobienia, ponieważ zarówno weterynarz, jak i pracownik 

schroniska może określić przybliżony wiek psa. 

Ad. 14. Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy słowami: 

„Zamykam obrady XXI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” zakończyła posiedzenie Rady 

Gminy o godzinie 12:30.  

Dąbrowa  Biskupia, dnia 9 lutego 2021 r.  

Protokółowała: 

Monika Wochna 

Sekretarz obrad    Przewodniczący obrad 

Ilona Szczęsna    Wiesława Posadzy 

 


